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Referat 
 
 

Emne/udvalg Institutionsrådsmøde 

Mødested 
Børnehuset Himmelbjerget 
Nordvanggårdsvej 17B 
3460 Birkerød 

Mødedato 24. august 2023 

Mødetidspunkt kl. 17 - 20 

Medlemmer • Alle formænd for de kommunale forældrebestyrelser, herunder dagplejen og 
Rudegårds Allé og de selvejende institutionsbestyrelser 

• Formanden for Børne- og Skoleudvalget Anne Christiansen, som formand for 
IR 

• Børne- og Skoleudvalgets medlemmer deltager i mødet 
• Dagtilbudschef Kirsti Schou Tornøe 
 
Grundet mødets temaer inviteres alle bestyrelsesmedlemmer, de kommunale 
områdeledere og selvejende institutionsledere med til mødet. 

Gæster Pædagogisk konsulent Pelle Ussing, skoleleder Søren Wadt 

Referent Sekretariatschef Christina Egholm, Dagtilbudsområdet 

 
Alle områder og selvejende institutioner var repræsenteret, dog deltog Vedbæk Børnehus ikke. 
Fra Børne- og Skoleudvalget deltog Anne Christiansen, Court Møller og Julie Quass. 
 

Dagsorden for mødet 
1. Velkommen til Institutionsrådsmøde   
Velkommen samt præsentation af de tilstedeværende ved Anne Christiansen, formand for Børne- og 
Skoleudvalget. 
 
Anne bød velkommen og præsenterede kort aftenens program.  

 

2. Digitalisering på dagtilbudsområdet (1½ time) 
Gennem et kort oplæg og en hands-on workshop giver Pelle Ussing et indblik i arbejdet med digitale 
teknologier i dagtilbud i Rudersdal kommune, herunder 
• Skærmtid og skærmbrug 
• Hvordan anvendes iPads og andre digitale teknologier kvalitativt i det pædagogiske arbejde  
• Hvordan bidrager arbejdet med digitale teknologier til de 0-6-årige børns socialisering og 

dannelse  
• Afprøvning af konkrete digitale teknologier  
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Pelle Ahm Ussing, pædagogisk konsulent holdt oplæg, der vedlægges. 
 
Referat 
Punktet er sat på dagsordenen på Institutionsrådsmødet fordi flere og flere børnehuse efterlyser 
oplæg om digitalisering for forældre, samtidig med det er sat på den politiske dagsorden af 
undervisningsministeren der ønsker at forbyde skærme i daginstitutioner. 
 
De apps der anvendes i børnehusene i Rudersdal Kommune er testede så de understøtter 
pædagogisk formål og samtidig ikke indsamler data.  
 
Der var en dialog om hvad der er vigtigt for børns digitale dannelse. Hvordan kan man i hverdagen i 
familien inddrage børn i hvad digitale medier kan anvendes til? Bl.a. at vise hvad de voksne bruger 
deres digitale devises til. Man skal være tydelig om rammerne for børnene. 
 
Hvordan kommer strategien ud i hverdagen i de enkelte børnehuse? Det digitale område har der 
været arbejdet med siden 2014. Der er én til to IT-nøgler (medarbejdere med særlig opgave) i hvert 
hus. De indgår i et fagligt netværk. De er med til at udbrede strategien. Der har været og vil fortsat 
blive afholdt workshops for IT-nøgler/medarbejderne der deltager sammen med børn. 
 
Der er planlagt 3 lørdage med digitale legeværksteder på biblioteket hen over efteråret, hvor 
forældre og børn inviteres til at komme og deltage og blive inspireret. Information herom udsendes. 
 
 
3. Budgetforslag 2024 til 2027 (45 min) 
Budgetforslag og brev om høringsfrist udsendes til alle formænd og ledere, så snart 
Dagtilbudsområdet har modtaget det.  
På mødet vil Anne Christiansen fremlægge den aktuelle situation omkring budgettet, samt de 
forhold som Børne- og Skoleudvalget er særligt optagede af. Der er mulighed for at drøfte 
budgetforslaget på mødet, således at bestyrelserne er bedre rustet til at sende høringssvar. 
 
Referat 
Anne Christiansen præsenterede rammer for budgetforslag 2024-27 der er sendt i høring i de 
høringsberettigede. 
 
I det budgetforslag der er sendt i høring, er der indarbejdet det merforbrug der var i 2022 på det 
specialiserede børne- og voksenområde samt ældreområdet. Med servicerammen betyder det at 
der skal findes 10 mio. kr. i budgetprocessen.   
Derfor er forvaltningen bedt om at udarbejde et handlekatalog, hvor Dagtilbud var bedt om at 
komme med forslag for 3 mio. kr. Det samlede handlekatalog for kommunen er på 20 mio. kr.,  det 
er nu op til politikerne at prioritere. Derfor er høringssvar vigtige. 
Handleforslagene på Dagtilbudsområdet blev gennemgået. 
 
Dialog om budgetforslaget/handlekataloget: 

• Minimumsnormeringer er i Rudersdal Kommune implementeret allerede i 2023 da 
Kommunalbestyrelsen besluttede at tilføre ekstra midler til området. Lovgivningen træder 
endelig i kraft 1.1.24. 
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• I forhold til rekruttering af pædagoger: vi har indgået en lønaftale, bruger mange ressourcer 
på kompetenceudvikling, vi har områdeledelse, der giver tæt daglig ledelse i husene, har 
særlig side på kommunens hjemmeside for ansøgere til området. 

•  
• Der er ikke hjemmel til at forældre kan indbetale 100% af udgifterne til bleer eller 

mellemmåltider. Lovgivningen siger at der kan opkræves højst 25% af de samlede udgifter. 
Det er muligt at forældrene går sammen og selv indkøber bleer til institutionen. 

• Dagtilbudsområdet har en lille pulje penge årligt der anvendes til mindre ejendomsmæssige 
ting i børnehusene.  

• Der var spørgsmål til pasning af eget barn hvis tilskuddet ændres og flere børn søger 
kommunale institutioner. Forvaltningen vurderer der er kapacitet til det, og børnehusene 
tildeles budget efter antallet af indskrevne børn, så flere børn giver et højere budget. 

• I forhold til opgørelse af minimumsnormeringer kommer der nye beregninger fra Danmarks 
Statistik til oktober. Det kommer til at være på institutionsniveau hvor institution regnes 
som en for hver forældrebestyrelse, dvs. en opgørelse pr. område i Rudersdal. Der kom i 
foråret en rapport fra EVA og VIVE, den lagde op til en meget detaljeret og 
ressourcekrævende metode, men som regeringen ikke har valgt at gå videre med  

• Der er afsat 58 mio. kr. til anlæg. Behovet for bygningsvedligeholdelse og nybygninger er 
vurderet i Udviklingsplanen, der blev behandlet i foråret. 

 
 
4. Ny organisering – nyt socialområde (30 min) 
Søren Wadt vil orientere om ny organisering, som omfatter Dagtilbuds-, Skoleområdet samt 
området for Sundhed og forebyggelse (ældre). Den nye organisering betyder et samlet 
socialområde, som skal arbejde med forebyggelse og tidlig indsats i et tæt og stærkt tværgående 
samarbejde med almenområdet. 
Stærk faglighed på tværs af områderne skal binde indsatserne sammen og give bedre løsninger til 
borgerne og bedre anvendelse af ressourcerne. 
 
Referat 
Søren Wadt præsenterede sig selv, Søren er blevet konstitueret områdechef for nyt område social 
forebyggelse, han har en arbejdsmæssig fortid på specialområdet og kommer senest fra stillingen 
som skoleleder for Holte Skole. 
 
Baggrunden for oprettelse af det nye område Social indsats er flere borgere med behov for særlig 
indsats og dermed også en øget udgift til området. Social indsat kan ikke noget alene men kan noget 
sammen med de almene områder, bl.a. dagtilbudsområdet. Fokus vil derfor bl.a. være på at blive 
klogere på snitflader mellem områderne. 
 
Derudover skal der arbejdes med at udvikle nye og rigtige tilbud med afsæt i børnenes behov. Der 
skal ses på indsatser i almenområdet der er nødvendige for nogle børn, men som alle børn kan have 
god nytte af. 
Den måde inklusionspædagogerne arbejder på i børnehusene fungerer rigtig godt. Det som det nye 
område kan byde ind med er faglig ledelse og sikre en dialog på tværs af skoler og dagtilbud. 
 
Alle indsatser vil foregå med personalet i børnehuse og skoler og ikke i lukkede tiltag med enkelte 
børn. 
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5. Evt.  (5 min) 
 

Der blev stillet spørgsmål til dette møde/fora, hvad er formålet og hvor ofte afholdes.  
Institutionsrådsmøde er et forum hvor bestyrelsesformænd mødes med Børne- og Skoleudvalget, 
der afholdes tre møder om året. 
Dette møde, er det første hvor hele bestyrelserne er inviteret. Der afholdes tre møder om året. 
 
 

 
Venlig hilsen  
Anne Christiansen  
Formand for Børne- og Skoleudvalget 
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